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Zápis 
z 14. zasedání Akademického senátu UHK dne 11. září 2024 

___________________________________________________________________________ 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Lukáš Vízek, Tereza Jelínková, dr. Mária Hromadová, dr. Libuše Svobodová, 
Mgr. Barbora Borůvková, Mgr. Michal Pajer

Připojeni online: doc. Jana Ondráková, Lukáš Hromek, Martin Šandera, doc. Martin Paleček, dr. Karel Mls, dr. 
Rudolf Andrýs, Mgr. Dominik Šípos, Petra Skořepová, Barbora Motlová, Mgr. Jiří Kos, Mgr. Jakub Helvich, dr. 
Václav Bělík

Omluveni: Mgr. Veronika Skoupilová, Bc. Anna Fliegerová, dr. Jakub Toman, Natálie Nývltová, dr. Richard Thér 

Hosté přítomni a připojeni online: doc. Jan Kříž, rektor, dr. Michal Strobach, prorektor, dr. Leona Stašová, 
prorektorka, prof. Kamil Kuča, prorektor, prof. Petra Marešová, děkanka FIM, prof. František Vaníček, prorektor, 
Ing. Eva Špalovská, Ing. Eva Valentová, Mgr. Jiřina Smetanová, Ing. Jaromír Hejl, dr. Jana Kostincová a další. 

Průběh jednání: 
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně AS UHK doc. 

Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 23 členů. Předsedkyně informovala, že AS UHK je 
usnášeníschopný v celkovém počtu: 16 členů (KAP 9 a SK 7 členů).  

Program zasedání AS UHK byl navržen následovně: 

1. Složení slibu senátorky.

2. Volba předsedy SK AS UHK (překládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK).

3. Projednání záměru jmenovat prorektory UHK (předkládá doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., rektor UHK).

4. Složení Vědecké rady UHK (předkládá doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., rektor UHK).

5. Změna statutu UHK (předkládá doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., rektor UHK).

6. Návrh na dělení příspěvku na základě podnětu MŠMT -6057/2024-2 vnitřní mzdová koheze (předkládá

Ing. Aleš Klicnar, kvestor).

7. Rozdělení doplatku DKRVO mezi fakulty UHK (předkládá prof. Kamil Kuča, prorektor pro vědu a tvůrčí

činnost).

8. Změna statutu Fakulty informatiky a managementu (předkládá prof. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D.,

MBA, děkanka FIM).

9. Různé.

a. Informace o stavu realizace investičních akcí (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).

b. Informace o aktuálně podaných projektových záměrech OP JAK (předkládá Mgr. Michal

Strobach, Ph.D., prorektor).

Vzešel požadavek na přesunutí bodu 2) Volba předsedy SK AS UHK před bod různé z důvodu pozdějšího příchodu 

předsedy SK AS UHK Bc. Michala Pajera.  

Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 0  

Program 14. zasedání AS UHK včetně přesunu bodu 2) byl schválen. 

V úvodu zasedání přivítala doc Tomášková rektora a účastníky zasedání. Představila program a uvedla změnu 
v programu. (Přesun bodu 2.) 

Bod 1. Složení slibu senátorky 
Za senátora Drtinu, který ukončil studium, přijala povolání do funkce Bc. Barbora Motlová. Bc. Barbora Motlová 
se připojila online. 
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Bc. Barbora Motlová složila slib a stala se členkou SK AS UHK. 
 
Bod 2. Projednání záměru jmenovat protektory UHK (předkládá doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., rektor UHK) 
 
Doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D, rektor UHK představil bod. Uvedl, že na minulých setkáních AS projednal dva 
z prorektorů. Nyní dochází k projednání dalších dvou. Došlo ke změně. Sdělil, že jedním z nich bude prorektor pro 
strategii, rozvoj a digitalizaci Mgr. Michal Strobach, Ph.D. a uznal, že se již v minulosti osvědčil a že je to člověk 
na správném místě a těší se na spolupráci. Dále pohovořil o změně prorektora pro vědu, výzkum a transfer 
znalostí, kterým byl od června pověřen prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., v průběhu září se objevila jiná kandidátka o 
tento post, kterou je aktuální předsedkyně AS doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. a která převezme jeho roli od 
října. Avizoval, že kvůli této změně také bude muset dojít k volbě nového předsedy AS UHK. Představil prorektory 
a jejich práci. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
AS UHK projednal záměr jmenovat prorektory UHK.  
 
Bod 3. Složení Vědecké rady UHK (předkládá doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., rektor UHK). 

 
Doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D, rektor UHK předkládá 35 jmen z nichž 20 je předloženo na základě jednotlivých fakult. 
Požádal děkanstvo všech fakult o nominace pět zástupců, z nichž 3 budou interní a 2 externí. Došlo k jedinému 
odmítnutí, ke kterému došlo z časových důvodů navrhované. Jeden člen byl tedy dopsán až v průběhu týdne, 
kdy byl seznam jmen k dispozici senátorům. Zmínil několik vybraných jmen. Všechny fakulty vybraly své děkany 
a své proděkany pro vědu. V nominovaných jsou i všichni prorektoři UHK. Zároveň všichni děkani fakult 
ostatních univerzit v Hradci Králové, tři rektoři veřejných škol a jeden rektor soukromé školy, předseda vysokých 
škola a primátorka Hradce Králové. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Podle §9 zákona odstavec 3 f) AS dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování členů vědecké rady 
Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 1  
 
AS UHK uděluje předchozí souhlas k jmenování VR UHK. 
 
Bod 4. Změna statutu UHK (předkládá doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., rektor UHK). 

 

Doc. Kříž, rektor UHK požádal dr. Strobacha, prorektora o prezentaci tohoto bodu.  

Dr. Strobach uvedl, že se ve Statutu UHK jedná konkrétně o bod změna členů RVH a jejich jmenování. Schválením 

statutu a jeho registrací na MŠMT by statut začal platit, tím pádem by na stávající RVH vztahovala tato změna a 

tím by bylo RVH nefunkční. Žádá proto senát o to, aby součástí usnesení byla informace o tom, že bude nově na 

UHK komunikovat s MŠMT pro stávající RVH doplnění přechodného ustanovení, což je věc, která je v této podobě 

statutu doposud absenční. Žádnou jinou změnu v předloženém statutu UHK neavizoval. Dále zmínil, že je ve 

statutu doplněna informace o neslučitelnosti funkcí rektora a děkana. Výše poplatku za přijímací řízení byla 

navýšena dle ostatních VŠ a dochází ke sjednocení výše poplatku za překročení studia bez ohledu na studijní 

program. Dále stanovení výše poplatku za platby ze zahraničí spolu s možností odpustit tento poplatek na základě 

rozhodnutí děkana.  

Na základě předchozího jednání s legislativní komisí byla v dokumentu rovněž doplněna informace o užití 

generického maskulina v textu. 

 

Tereza Jelínková sdělila, že Legislativní komise AS UHK nemá ke změně statutu UHK připomínky. 

 

Diskuze k tomuto bodu nebyla.   

 

Hlasování: pro 18, proti 0, zdržel se 0  
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AS UHK schválil změnu Statutu UHK s doplněním přechodného ustanovení týkající se platnosti změn čl. Čl. 16a 

Rada pro vnitřní hodnocení UHK tak, aby platilo až pro nové funkční období RVH. 

 

Bod 5. Návrh na dělení příspěvku na základě podnětu MŠMT -6057/2024-2 vnitřní mzdová koheze (předkládá 

Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 

Rektor doc. Kříž omluvil neúčast kvestora Ing. Aleše Klicnara z důvodu nevolnosti a sám bod odprezentoval. 

Hovořil o podaném dodatečném příspěvku na MŠMT. Popsal stav, který zatím odpovídá podané žádosti a čekání 

a aktuální očekávání financí. Představil systém zvýšení tarifu ve vnitřním mzdovém předpisu a představil způsob 

jakým budou rozdělovat peníze mezi fakulty. Dodatečný příspěvek 14,4 milionů korun rozdělili na fakulty. Po 

dohodě s děkany vypočítali, kolik bude stát navýšení tarifních mezd (7,5 % měsíčně). Následně vyšla částka, která 

je zhruba 7,5 milionu korun, což je více než polovina z prostředků. Zbylé prostředky byly rozděleny podobně. Do 

dělení zohlednili také zamořené úvazky. Zbylé prostředky, tedy zhruba polovinu peněz dávají k dispozici vedení 

jednotlivých fakult. 2,8 milionu korun je poskytnuto FIM, 2,3 milionu korun FF, 4,6 milionu korun na PdF, 2,2 

milionu korun na PřF a 2,6 milionu korun na rektorát UHK.  

 

Ekonomická komise uvedla, že byla informována. Sešla se v pěti členech z celkových dvanácti, ale nehlasovali 

z důvodu nízkého počtu členů. Proběhla mezi nimi však diskuze o tom, že jsou ve Vnitřním mzdovém předpisu 

UHK stále deklarované mzdy pod minimální mzdou. Byli by rádi, aby bylo upraveno při dalších úpravách Vnitřního 

mzdového předpisu UHK.  

 

Diskuze k tomuto bodu nebyla.  

 

AS UHK projednal Návrh na dělení příspěvku na základě podnětu MŠMT -6057/2024-2 vnitřní mzdová koheze. 

 

Bod 6. Rozdělení doplatku DKRVO mezi fakulty UHK (předkládá prof. Kamil Kuča, prorektor pro vědu a tvůrčí 

činnost). 

Prof. Kamil Kuča uvedl, že výsledky dělení jsou krácené o náklady rektorátu po domluvě s fakultami, což děkani 

jednotlivých fakult odsouhlasili. Z 9 792 116 Kč byly náklady 200 000 Kč na Ph.D. Summit, 15 000 Kč na průběžné 

vzdělávání zaměstnanců, na E-kurz „duševní vlastnictví a přenos znalostí“ 6 000 Kč a pro aplikační správce Open 

Journal Systems 96 849 Kč. Výsledné dělení je 1,538 milionu Kč PdF, 2,684 milionu Kč FIM, 2,621 milionu Kč FF, 

2,629 milionu Kč PřF. Uvedl, že budou žádat fakulty o 144 tisíc.  

 

Ekonomická komise byla seznámena s dělením dodatečných peněz DKRVO a neměla k bodu žádné námitky.  

 

Diskuze k tomuto bodu nebyla. 

 

AS UHK projednal bez připomínek rozdělení doplatku DKRVO mezi fakulty UHK. 

 

Bod 7. Změna statutu Fakulty informatiky a managementu (předkládá prof. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D., 

MBA, děkanka FIM). 

 

Dle §9 zákona odstavec 2 si akademický senát veřejné vysoké školy k tomuto návrhu vyžádá stanovisko rektora, 

které je souhlasné.  

 

Prof. Marešová představuje dvě změny ve statutu FIM. První změna souvisí s tím, že součástí statutu byl popis 

organizační struktury FIM, jejichž součástí byl např. konkrétní pozice proděkanů, tj. jaké konkrétně kompetence 

jim náleží. Uvedla, že má jednoho proděkana navíc oproti předchozímu stavu.  Říká, že se rozhodli, že organizační 

struktura bude popsána zvlášť v organizačním řádu. Druhá změna je odstranění formulace o zákazu souběhu 

funkcí, která komplikovala i dočasné pověření. Trvalý souběh funkcí neplánuje, dočasné pověření však ano. 

 

Legislativní komise k tomuto bodu nemá žádné připomínky.  

Diskuze:  
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Přihlásila se dr. Libuše Svobodová, která uvedla, že má problém se souběhem funkcí. Zmiňuje jiné univerzity, 

které uvádějí nemožnost souběhu funkcí. Na připomínku dr. Svobodové reagoval rektor doc. Kříž a oponoval tím, 

že statut nezakazuje a uvedl, že jsou fakulty, které souběh funkcí zakazují, ale i fakulty, které to nezakazují.  

Původně byl odpůrce souběhu funkcí, ale v době, kdy byl děkanem na PřF to zavedl a podle jeho slov to fungovalo. 

Uvedl, že je dobře souběh funkcí nezakazovat, protože dle jeho slov může nastat situace, kdy k tomu může dojít 

a není to nic co by odporovalo zákonům.  

 

Hlasování Pro 16.  Proti 0. Zdržel se 2. 

 

AS UHK schválil změnu statutu Fakulty informatiky a managementu. 

 

Bod. 8. Volba předsedy SK AS UHK (překládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 

 

Mgr. Pajer rezignoval na pozici předsedy SK, dle VŘ AS UHK místopředsedu za studentskou komoru volí členové 

studentské komory ze svých členů. Doc. Tomášková udělila Komoře Akademických pracovníků 5 minut přestávku. 

A dává slovo Mgr. Pajerovi. Mgr. Pajer se omlouvá za pozdní příchod a uvádí, že rezignuje z časových důvodů a 

že má pocit, že už nemá co více předat. Rezignuje zároveň i na členství v AS UHK. Vyzval ostatní členy Studentské 

komory k vyjádření kandidatury. Tereza Jelínková se rozhodla navázat na předchozího kolegu a přihlásila se ke 

kandidatuře.  

 

Hlasování Pro 8. Proti 0. Zdržel se 1. 

 

AS UHK zvolil Terezu Jelínkovou místopředsedkyní SK AS UHK. 

 

Bod 9. Různé:  

a. Informace o stavu realizace investičních akcí (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 

 

Z důvodu zdravotní indispozice pana kvestora byl tento bod odložen na příště. 

 

b. Informace o aktuálně podaných projektových záměrech OP JAK (předkládá Mgr. Michal 

Strobach, Ph.D., prorektor). 

Dr. Strobach poděkoval spolupracovníkům z fakult. Uvádí, že se podařilo dokončit přípravu 3 strategicky i 

finančně významných projektů do troj výzvy OP JAK. Předložili Výzva ESF+ pro VŠ, Výzva ERDF kvalita pro VŠ a 

Výzva ERDF SP pro VŠ se specifickými potřebami na řídící orgán. Hlavním jádrem činnosti byla propagace UHK 

jako značky. Uvedl, že to nebylo snadné z důvodu měnících se podmínek v průběhu. Dva z nich již prošly 

formálním hodnocením a třetí ještě čeká.  

 

 

Diskuze k tomuto bodu:  

Slovo si vzal ještě rektor, který poděkoval projektovým oddělením, kvestorovi Ing. Klicnarovi a dr. Strobachovi.  

 

Diskuze k bodu Různé:  

Dr. Svobodová uvedla, že by byla ráda, aby bylo možné vykomunikovat termíny setkání ekonomické komise a 

žádá o materiály k zasedání AS 10–14 dní dopředu, aby bylo možné materiály náležitě projednat.  

 

 

Usnesení z jednání AS UHK: 

1. AS UHK projednal záměr jmenovat prorektory UHK. 

2. AS UHK uděluje předchozí souhlas k jmenování VR UHK. 

3. AS UHK schválil změnu Statutu UHK. 
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4. AS UHK projednal Návrh na dělení příspěvku na základě podnětu MŠMT -6057/2024-2 vnitřní 

mzdová koheze. 

5. AS UHK projednal rozdělení doplatku DKRVO mezi fakulty UHK. 

6. AS UHK schválil změnu statutu Fakulty informatiky a managementu. 

7. AS UHK zvolil Terezu Jelínkovou místopředsedkyní SK AS UHK. 

 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: 
19. 

Hlasování: pro 19, proti 0, zdržel se 0  
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 9.10. 2024. 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 11. 9. 2024                                                    doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 

Zapsala: Anna Kotková                         předsedkyně AS UHK 
 
 


